

# SMOOTH ROCK FALLS



SMOOTH  
ROCK FALLS

*Near north, near perfect.  
Presque nord, presque parfaite.*

## Citizen's Corner

May 2022



### Municipal Elections 2022

Nominations are now open for the 2022 municipal election.

For more information on elections and being a member of Council, please visit our election page at: [www.smoothrockfalls.ca/town-hall/elections/](http://www.smoothrockfalls.ca/town-hall/elections/)

If you wish to run for Council, please make an appointment with the Municipal Clerk by calling 705-338-2717 x7 or by emailing [vdion@townsrf.ca](mailto:vdion@townsrf.ca)

### Spring Clean Up 2022 & Francoise Landry Community Pride Day

Spring Clean Up will be starting the week of May 30<sup>th</sup>, 2022.

Francoise Landry Community Pride Day will be June 3<sup>rd</sup>, 2022

More detailed information will be sent to all the resident in the next week.

Stay current with Town of SRF news at [www.smoothrockfalls.ca](http://www.smoothrockfalls.ca)

**Town Hall will be closed May 23<sup>rd</sup> for Victoria Day**

### **Rockin' Veggies: Rockin' to fight hunger fundraiser!**

Come and join us for our 2<sup>nd</sup> annual Rockin' to fight hunger fundraiser concert. With every donation that comes in, we put towards the building of greenhouses so that Rockin' Veggies can grow fresh produce for the Food banks within the community.

Where: Royal Canadian Legion, 169 5<sup>th</sup> Street

When: May 7<sup>th</sup>, 2022 at 8 p.m.

Admission: 3 items of food (Frozen breads, meats & veggies will be considered) Also accepting non-perishables and fresh vegetables/fruits/cheese/bread. To be donated at the Smooth Rock Falls Food Bank

### **Science North: The Great Northern Ontario Roadshow is coming to SRF!**

Join us for a day filled with fun activities, science north science shows, a local market, and make memories! With the people you care about! The Porcupine Health Unit will also be holding a Covid-19 vaccine clinic.

Join us on May 13<sup>th</sup> 2:00 PM – 6:00 PM at the SRF Community Centre – 193 Gordon Ave

### **Canada Nickel Hosting Virtual Public Meeting**

Join Canada Nickel for an information exchange and feedback forum regarding the initial project description for the upcoming Crawford Nickel Project. Friday May 13<sup>th</sup> 11:00– 13:00 & Monday May 16<sup>th</sup> 18:00 – 20:00

To have you say, please register in advance at <https://canadanickel.com/sustainability/>

# SMOOTH ROCK FALLS



*Near north, near perfect.  
Presque nord, presque parfaite.*

## Le coin des citoyens

mai 2022



### Élections municipal 2022

La période de déclaration de candidature est maintenant ouverte.

Pour plus amples renseignements au sujet des élections et d'être un membre de conseil, visitez notre page web au :

[www.smoothrockfalls.ca/town-hall/elections/](http://www.smoothrockfalls.ca/town-hall/elections/)

Si vous désirez vous mettre en candidature, s'il vous plaît faire un rendez-vous avec la greffière en appelant le 705-338-2717 x7 ou en envoyant un courriel à [vdion@townsrf.ca](mailto:vdion@townsrf.ca)

### Ménage de printemps 2022 & Journée de la fierté communautaire Francoise Landry

Le nettoyage de printemps débutera la semaine du 30 mai, 2022

La journée de la fierté communautaire Francoise Landry aura lieu le 2 juin, 2022.

Les détails seront envoyées à tous les résidents dans la semaine prochaine.

**L'hôtel de ville sera fermé le 23 mai pour la Fête de la Reine.**

### Rockin' Veggies: Collecte de fond pour combattre la faim.

Venez nous rejoindre pour notre 2e concert annuel de collecte de fonds "Rockin' to Fight Hunger". Avec chaque don reçu, nous investissons dans la construction de serres afin que Rockin' Veggies puissent cultiver des produits frais pour les banques alimentaires de la communauté.

**Ou:** Légion Royale Canadienne – 169, rue 5e

**Quand:** Le 7 mai 2022 à 20 h.

**Admission:** Une donation de 3 aliments à la banque alimentaire de SRF (pains, viandes et légumes surgelés seront pris en compte). Nous acceptons également des produits non périssables et les légumes, fruits, fromage et pain frais.

### Science Nord: La tournée de présentation du Grand Nord de l'Ontario arrive à SRF!

Joignez-nous pour une journée remplie d'activités amusantes! Des spectacles scientifiques de Science Nord, un marché local et créez des souvenirs avec les personnes qui vous sont chères!

Le Bureau de Santé Porcupine tiendra également une clinique de vaccination contre la Covid-19.

Rejoignez-nous le 13 mai de 14h à 18h a centre communautaire – 193 avenue Gordon

### Canada Nickle organise une réunion publique virtuelle

Joignez-vous au Canada Nickle pour un échange d'information et un forum de rétroaction concernant la description initiale de project Crawford Nickle. Le vendredi 13 mai de 11h à 13h & le lundi 16 mai de 18h à 20h.

Veuillez vous inscrire à l'avance sur

<https://canadanickel.com/sustainability/>



## COMMUNITY CALENDAR

### COUNCIL MEETINGS

May 2, 2022 at 6 p.m.

May 16, 2022 at 6 p.m.

Meetings are being held through "Zoom Webinar". Should you wish to participate, please follow the instructions that are posted on the Town website

([www.smoothrockfalls.ca/news](http://www.smoothrockfalls.ca/news)) and Facebook

([www.facebook.com/TownSRF](https://www.facebook.com/TownSRF)) page 2-3 days prior to each meeting. Council Meeting agendas can be found here <https://townofsmoothrockfalls.civicweb.net/portal/>. If you have questions or require assistance please call the town Hall at 705-338-2717 ext 3 or email [townhall@townsrf.ca](mailto:townhall@townsrf.ca)

### Smooth Rock Falls Library

The Library is open to the public. Operating Hours are 1 p.m. to 5 p.m. Monday to Friday.

#### There will be some rules to follow:

\*A maximum of 5 clients inside the Library

\*Mask mandatory

\*Hand sanitizing mandatory

To stay up to date with the library restrictions, please check their Facebook page called Biblio SRF.

Thank you,

Lise Gagnon (CEO Librarian)

Phone number: 705-338-2318

Email: [smooth03@live.ca](mailto:smooth03@live.ca)

### Municipal Elections 2022

Are you interested in running for Council but would like more information?

A lot of information can be found online on the provincial website as well as municipal organisation sites.

The Association of Municipalities of Ontario (AMO) is offering the book "Lead where you live: AMO's Guide to Running for Municipal Elections" at \$55.00 which can be found here:

<https://municipaleducation.skillbuilder.co/catalog/35/1>

### History - This article was brought to you by the SRF Heritage Centre

In 1920, Rev. N. Rawson of the Trinity United Church bought a projector to show films for the community of Smooth Rock Falls. By 1950, the Trinity Centre was being developed as a theater for film and plays which was run by the group until 1977 when they sold the building to the Town of SRF. In 1995, the theater got a major facelift thanks to a grant and fundraising. You can visit the SRF Museum for more information and to see artifacts. Unfortunately, by 2018 the theater and building were no longer in use, and it was demolished. The projectors were removed and stored for several years. In 2022, one of the projectors was installed for viewing at Reg Lamy Cultural Centre to remind us of our rich heritage.



### Smooth Truck Fest is looking for VOLUNTEERS!

Set-up/Clean-up, Entry Gates, Campsite, Racetrack, Show'n'Shine, Liaison/Runner, Food Stand, Photographer/Videographer Assistant.

Apply today, Trista at 705-338-7093 or [srfcdc@ntl.sympatico.ca](mailto:srfcdc@ntl.sympatico.ca).

# CALENDRIER COMMUNAUTAIRE

## RÉUNIONS DU CONSEIL

2 mai, 2022 à 18 h

16 mai, 2022 à 18 h

Les réunions se déroulent sur la plateforme « Zoom Webinar ». Si vous souhaitez participer, veuillez suivre les instructions qui sont affichées sur le site web de la ville

([www.smoothrockfalls.ca/news/?lang=fr](http://www.smoothrockfalls.ca/news/?lang=fr)) et sur la page Facebook ([www.facebook.com/TownSRF](https://www.facebook.com/TownSRF)) 2 à 3 jours avant la réunion. L'ordre du jour des réunions du Conseil est disponible ici <https://townofsmoothrockfalls.civicweb.net/portal/>. Si vous avez besoin d'aide, veuillez appeler l'hôtel de ville aux 705-338-2717 postes 3 ou envoyer un courriel à [townhall@townsrf.ca](mailto:townhall@townsrf.ca).

### Bibliothèque de Smooth Rock Falls

La bibliothèque est ouverte au public. Les heures d'ouverture sont 13 h à 17 h lundi au vendredi.

#### Il aura des règlements à suivre :

\*Un maximum de 5 clients à l'intérieur de la bibliothèque

\*Masque obligatoire

\*Déinfection des mains obligatoire

Pour rester au courant des restrictions de la bibliothèque, veuillez consulter leur page Facebook appelée Biblio SRF.

Numéro de téléphone : 705-338-2318

### Élections Municipales 2022

Désirez-vous poser votre candidature à une fonction locale mais vous voudriez plus d'information?

Plusieurs informations peuvent être trouvées en ligne sur le site du gouvernement provincial ainsi que sur les sites d'organisations municipales.

L'« Association of Municipalities of Ontario » (AMO) offre en vente le livre «Lead where you live: AMO's Guide to Running for Municipal Elections» à un coût de 55\$ et est disponible ici : <https://municipaleducation.skillbuilder.co/catalog/35/1>

### Histoire - Cet article vous a été présenté par le Centre du patrimoine SRF

En 1920, le révérend N. Rawson de la Trinity United Church a acheté un projecteur pour projeter des films pour la communauté de Smooth Rock Falls. En 1950, le Trinity Centre était en cours de développement en tant que théâtre de films et de pièces de théâtre. Dirigé par le groupe jusqu'en 1977, date à la ville de SRF. En 1995, le théâtre fait peau neuve grâce à une collecte de fonds. Vous pouvez visiter le musée SRF pour plus d'informations et pour voir des artefacts. Malheureusement, en 2018, le théâtre et le bâtiment n'étaient plus utilisés et ils ont été démolis. Les projecteurs ont été retirés et entreposés pendant plusieurs années. En 2022, l'un des projecteurs a été installé au centre culturel Reg Lamu afin de nous rappeler notre riche patrimoine.



### Smooth Truck Fest besoin de bénévoles!

Installation/Nettoyage, Portes D'entrée, Piste de Course, Show'n'Shine, Stand de Restauration, Liaison/Substitute, Assistante Photographe/Vidéaste

Postuler aujourd'hui, Trista at 705-338-7093 ou [srfcdc@ntl.sympatico.ca](mailto:srfcdc@ntl.sympatico.ca).